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Už aj z prípravných prác 5-ročného hospodárskeho 
a stavebného plánu vysvitá, že v nastávajúcom dlho
dobom pláne má sa značne rozšíriť priemysel na Slo
vensku, takže Slovensko onedlho bude postavené 
pred problém, ktorý už aj dnes je velmi vážny, ako 
obsadiť primerane vzdelanou technickou inteligenciou 
všetko toto nové podnikanie. Keď uvážime, že dnešná 
produkcia technickej inteligencie, či už vyššej alebo 
strednej (o nižšej bez učňovských škôl nemožno ho
voriť), nevystačuje pre dotovanie podujatí dvojročni- 
ce samotnej a podujatí ňou vytvorených, musíme už 
dnes myslieť na jej zvýšenie, aby nás budúcnosť ne
prekvapila. Je síce pravda, že na českých odborných 
učilištiach je značný počet poslucháčov, pričom sa 
tam priemysel nerozširuje. Bolo by však národno-po- 
liticky nešťastné, keby prebytky českej technickej 
inteligencie sme museli prosiť o pôsobenie na Sloven
sku.

Zo všetkých uvedených príčin žiadam:
1. Vyzvať Štátny plánovací a štatistický úrad, resp. 

príslušný odbor na Predsedníctve Zboru povereníkov, 
aby vyslali na poradu s našimi odborníkmi svojich 
expertov, ktorí by načrtli približný obraz štrukturál
nych zmien v sociálnej a hospodárskej skladbe Slo
venska po splnení nastávajúceho dlhodobého plánu. 
Navrhujem, aby boli požiadaní pp. ing. Bednárik a 
Sebesta, poprípade podpredseda SPStJ dr. ing. Zaťko, 
aby sa na takej porade zúčastnili a povedali v akom 
rozsahu a akým smerom sa spriemyselnenie bude vy
víjať.

2. Na základe ich údajov treba oznove uvážiť, či 
existujúce naše priemyselné školstvo je  dostačujúce 
pre produkciu potrebnej strednej technickej inteli
gencie a či vysoká škola technická vychováva dosť 
inžinierov pre naše predvídané potreby.
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Na základe týchto údajov treba ihneď prikročiť 
k vypracovaniu plánov na rozšírenie študijných mož
ností a tiež na plánovitejší nábor mládeže pre štú
dium technických disciplín na všetkých stupňoch.

L. Novomeský
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